
 

DIFERÈNCIA ENTRE AMB QUÈ I AMB QUI 

Quan es refereix a coses ( preposició + què ) 

Ex. La crema ( amb què / amb la qual ) et protegeixes del sol és de bona qualitat.  

I quan es refereix a persones (preposició + qui) 

Ex. La psicòloga (a qui / a la qual) van concedir el premi ha demanat un any sabàtic. 

ARTICLE + QUAL 

El pronom relatiu ( el qual ) es refereix tant a persones com a coses. En les oracions 

subordinades adjectives explicatives, es pot  posar en alternança amb el pronom que. 

Ex. El bombers, ( els quals / que) han treballat tota la nit , seran rellevats. 

ON 

El pronom relatiu ( on ) es únicament per indicar el lloc. 

Ex. El terrat ( on / en el qual ) preníem el sol quedava resguardat del vent. 

EL QUE, ELS QUE, LA QUE, LES QUE.   

Són correctes quan pertanyen a una oració substantiva o a un antecedent elidit, o 

quan es puguin substituir per (aquella que, allò que). 

Ex.Escolta el que et diuen 

El complement preposicional o de règim verbal sempre és introduït per una de les 

preposicions següents (a-de-en-amb ). L' aparició d'una preposició o d'un altra  depèn 

del verb que tinguem. 

Això ens permet saber si el pronom relatiu ha de portar preposició o no, i quina 

preposició. 

 


